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Folketingets Miljø- og Planlægningsudvalg har i brev af 25. maj 2011 stillet 
følgende spørgsmål nr. 734 (alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er 
stillet efter ønske fra Benny Engelbrecht (S).

Spørgsmål nr. 734 (alm. del)
Mener ministeren, at det er hensigtsmæssigt, at vinduer, som er produceret 
ved hjælp af miljøbelastende vakuumimprægnering, kan opnå Svanemærket, 
når der eksisterer et miljøvenligt alternativ – den såkaldte 2ØKO 
imprægnering – som er udviklet af danske virksomheder?

Svar
Jeg mener ligesom det danske miljømærkenævn, Miljømærkning Danmark, 
Miljøstyrelsen, og den danske vinduesindustri ikke at Svanen skulle have 
tilladt vakuumimprægnering. 

Det krav fik vi ikke igennem i forhandlingerne ved den sidste revision af 
kriterierne. Det må vi acceptere i Danmark, når vi har tiltrådt de 
retningslinjer, som Nordisk Miljømærkning har opstillet for Svanen.

Som spørgeren sikkert er bekendt med, så har den forrige miljøminister 
forespurgt de øvrige nordiske ministre, om de var indstillet på at gribe ind i 
sagen. Det har de givet udtryk for, at det ønsker de ikke.

Danmark ønsker fortsat, at Svanen udgør et stærkt, fælles nordisk 
miljømærke, og ser frem til næste revision af kriterierne, hvor jeg fastholder 
synspunktet, at vakuumimprægnering ikke skal tillades.
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